
Јачање постојеће 
сарадње 

Јун 2021. број 40 Информатор општине Србобран Szenttamási Közlöny

СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР
SZENTTAMÁSI KÖZLÖNY

Здруженим средствима
до енергетске
ефикасности

Председник општине Дебељачки и министарка
Михајловић потписали уговор о сарадњи

Радивој Парошки, заменик
покрајинског секретара у радној 
посети Србобрану

Рестаурација
споменика
на Тргу слободе

За три пројекта из културе
Покрајинска влада издвојила
више од милион динара

Штаб за ванредне ситуације
општине Србобран

Опрез и одговорност
и даље на снази
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Општина Србобран нашла се међу првих 67 градова и 
општина у Србији са којим су  склопљени уговори о додели 
средстава локалним самоуправама за повећање енергет-
ске ефикасности. Ђорђе Вујаковић, успешни кик боксер

На понос Србобрану
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• „Циљ је да се кроз овакве сусрете створе базе података и мапирају ресурси, који су неопходни за стварање услова 
за равномеран регионални развој Војводине, a то je и примарни и стратешки циљ Покрајинске владе“, рекао је Ра-
дивој Парошки.

Јачање постојеће сарадње 

Заменика покрајинског 
секретара за регионал-
ни развој, међурегионал-
ну сарадњу и локалну са-

моуправу, Радивоја Па-
рошког примио је Ради-
вој Дебељачки, председ-
ник општине Србобран. 
Размењене су идеје о про-

дубљивању, већ квалитетно 
успостављене сарадње.То 
потврђују већ реализовани 
заједнички пројекти овог 

секретаријата и општине 
Србобран. Стратешки циљ 
Покрајинске владе је ства-
рање услова за равномеран 
регионални развој Војво-

дине и зато је важно да од 
свих локалних самоупра-
ва добије неколико стра-
тешких пројеката и упоз-
на се са циљевима развоја, 
како би помогли у  реали-
зацији. “Покрајински се-
кретаријат истовремено у 
складу са циљевима Владе 
и Министарства за држав-
ну управу и локалну само-
управу, ради на  реформи 
јавне управе, односно ди-
гитализација, која је не-
заустављива и неповрат-
на и Покрајинска влада ће, 
заједно са нашим секрета-
ријатом, обезбедити рав-
ноправне услове за све ло-
калне самоуправе за брзо 
укључивање у овај си-
стем трансформације пре-
ма дигиталном формату“, 
рекао је Радивој Парошки. 
Појаснио је да општина Ср-
бобран учествује у пилот 
пројекту за десет градо-
ва и општина, за увођење 
ЦРМ система - система за 
управљање информација 
у односима са грађанима и 
циљ је да до краја 2022. све 
локалне самоуправе потпу-
но дигитализују своје си-

стеме управљања, што је 
будућност, односно, већ и 
садашњост Србије. Пред-
седник општине Србобран, 
Радивој Дебељачки је изра-
зио задовољство због посе-
те Парошког истичући да 
је у  претходном периоду 
било много повода за оз-
биљну сарадњу са овим се-
кретаријатом, јер смо кроз 
различите пројекте успели 
да остваримо погодности 
које су од велике важности 

за наше грађане. Ту је била 
помоћ у реализацији стра-
тешки најважнијих проје-
ката, а тичу се дугорочне 
стратегије развоја и у овом 
тренутку односе се на План 
развоја општине, где је по-
казана озбиљна подршка 
овог секретаријата, као и 
подршку везану за диги-

тализацију како би наша 
управа била што спремнија 
за предстојећу нову транс-
формацију. „Наша локална 
самоуправа добија подрш-
ку у пројектно-техничкој 
документацији, везано за 
опремање индустријских 
зона. У неколико наврата 
смо конкурисали и били 
подржани од стране овог 
секретаријата, а ове годи-
не смо потписали уговор 
о реализацији једног од 

тих пројеката и очекује-
мо да ћемо га до краја го-
дине и завршити. Реч је о 
приступној саобраћајни-
ци у индустријској зони у 
Србобрану, која се налази 
на путу ка Турији“, рекао 
је Дебељачки.

• Два пројекта  реализоваће општина Србобран, а један Дом културе Србобран.

Рестаурација споменика на Тргу слободе
Покрајински секретаријат 

за културу, јавно информи-
сање и односе с верским 
заједницама подржао је 
три пројекта општине Ср-
бобран који су из локал-
не заједнице били пред-
стављени на конкурсима 
из области заштите и очу-
вања културног наслеђа 
у АП Војводини и зашти-
те и очувања традицио-
налног српског народног 
стваралаштва у АП Војво-
дини. “Првим пројектом 
обезбеђујемо првих пола 
милиона динара за сана-
цију, рестаурацију и кон-
зервацију споменика па-
лим борцима и жртвама 
фашизма на Тргу слобо-
де у центру Србобрана. 
Имаћемо радове попут 

радова који су изведени 
на београдском победнику, 
фигура девојке са бакљом, 
симбол слободе коју је до-
нела победа у Другом свет-
ском рату, биће скинута са 
стуба, санирана и конзер-
вирана, постамент и цела 
конструкција ће бити оја-

чани и учвршћени, и то 
први пут после више од 
60 година. У нашем буџе-
ту предвидели смо додат-
них милион динара за овај 
пројекат, а средства која 
нам недостају за пун про-
цењени износ радова, обе-
збедићемо код Министар-

ства за рад, запошљавање, 
борачка и социјална пи-
тања, заједно са Заводом 
за заштиту споменика, 
који нам је партнер у це-
лом пројекту. Споменик 
који је настао 1954. године 
дело је вајара Стевана Бод-
нарова и за све Србобран-
це има велики значај”, ре-
као је Радивој Дебељачки, 
председник општине Ср-
бобран.  Други пројекат на-
зван је “Електронски кул-
турни атлас Србобрана -е- 
КАС”. “Портал ће пружа-
ти информације о истори-
ографији Србобрана, на-
слеђу, традицији, споме-
ницима, манифестацијама  
и туристичком потенција-
лу на територији општине 
Србобран”, појаснио је Де-

бељачки и додао је проје-
кат вредан 400.000 дина-
ра. Трећи пројекат реали-
зоваће Дом културе Ср-
бобран.

Овој установи одобрено 
је 150.000 динара за проје-
кат под називом “Мој по-
вратак у родни крај - Мом-
чило Тапавица”. “Oфор-
мићемо сталну поставку 
слика Момчила Тапави-
це, рођеног Надаљчани-
на и првог Словена и Ср-
бина који је освојио олим-
пијску медаљу на Првим 
олимпијским играма у 
Атини 1896. године.Ова 
поставка биће отворе-
на у новој згради Месне 
заједнице Надаљ”, рекла је 
Соња Стојновић, директор-
ка Дома културе Србобран. 

За три пројекта из културе Покрајинска влада издвојила више од милион динара

Парошки и Дебељачки су  обишли пут у инду-
стријској зони, у тзв. Улица 4, чију изградњу фи-
нансира Министарство привреде, али је основни 
предуслов за учешће на конкурсу овог министарства, 
остварен заједничким радом општине Србобран и 
овог Покрајинског секретаријата. Овај пут ради се 
за потенцијалне домаће и стране инвеститоре, јер 
општина Србобран на том делу има 10 хектара сло-
бодне земље намењене за улагаче.

Обишли индустријску зону

Радивој Парошки, заменик покрајинског секретара у  радној посети Србобрану

Председник општине Дебељачки подсетио је да је 
почетком априла наведени секретаријат издвојио 
милион динара за израду планског документа раз-
воја, који ће заменити све досадашње стратегије, 
а крајем истог месеца још 400.000 динара за израду 
пројектно-техничке документације за санацију и 
уређење зграде Народне библиотеке Србобран.

Подршка на делу
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Председник општине Дебељачки и министарка Михајловић потписали уговор о сарадњи

Здруженим средствима до енергетске ефикасности
• Општина Србобран нашла се међу првих 67 градова и општина у Србији са којим су  склопљени уговори о додели 
средстава локалним самоуправама за повећање енергетске ефикасности.

Сарадња је део национал-
ног програма смањења по-
трошње електричне и то-
плотне енергије. Уговор у 
Краљеву, заједно са другим 
градоначелницима и пред-
седницима општина, пот-
писао је Радивој Дебељачки, 
председник општине Ср-
бобран, и проф. др Зора-
на Михајловић, потпред-
седница Владе и министар-
ка рударства и енергетике. 

„Ово је први корак ка ра-
ционалној употреби енер-
гије, с обзиром на чињени-
цу да просечно домаћин-
ство у Србији троши 40 од-
сто више енергије у одно-
су на друге земље. Позив 
је трајао месец дана, а ин-
тересовање је било вели-
ко. Све критеријуме је ис-
пунило 67 локалних само-

управа, а до сада је опре-
дељено милијарду дина-
ра. Ово је важан дан за 
све. За државу, градове 
и општине, али и за сва-
кога од нас, за свако до-

маћинство, које ће моћи 
да замени столарију, изо-
лацију, котлове за грејање. 
Сада следе позиви за ком-
паније и грађане“, рекла 
је Михајловићева. Према 
уговору који је потписао 
Дебељачки, општини Ср-

бобран припало је за ову 
намену 1.000.000 динара, 
уз обавезу да из локалног 
буџета издвоји додатних 
1.500.000 динара. Кроз одо-
брени програм биће суб-

венционисано укупно 50 
одсто сваке појединачне 
инвестиције, док ће дру-
гу половину сносити ин-
дивидуална домаћинства у 
којим се пројекат реализује. 

„Очекујемо велико инте-
ресовање грађана за овај 

вид субвенција и најаве 
тога биле су видљиве од-
мах након што је држа-
ва покренула овај важан 
програм. Подршка Мини-
старства рударства и енер-
гетике нашој локалној са-
моуправи је први реализо-
вани корак у процесу, сле-
ди упућивање јавног по-
зива потенцијалним из-
вођачима радова, а од-
мах након тога позив ће 
бити упућен и свим грађа-
нима. Очекујемо да прве 
инвестиције буду реали-
зоване у септембру. Ве-
рујем да је ово само поче-
так, прва година у којој 
је покренут овако ва-
жан и обиман посао, који 
за циљ има смањење за-
гађења животне средине, 
смањење утрошка енер-

гије и њено ефикасно ко-
ришћење. Општина Ср-
бобран ће за ове намене 
и у наредној, 2022. годи-
ни определити средства у 
локалном буџету, јер сва-
ки динар уложен у овакве 
инвестиције, грађанима 
се вишеструко враћа кроз 
умењење њихових рачу-
на за утрошену енергију“, 
оценио је Дебељачки након 
потписивања уговора. Ина-
че, општина Србобран већ 
је усвојила одлуку о беспо-
вратном суфинансирању 
активности на енергетској 
санацији породичних стам-
бених објеката, и утврдила 
начин спровођења и кри-
теријуме за учешће у јав-
ним позивима за суфинан-
сирање ових активности.

На делу реализација мера подршке развоју пољопривреде

Пољопривредницима на тацни брзи кредити без камате
• Општина Србобран убрзала је и појефтинила пут до безкаматних кредита за оснаживање и развој аграра за све 
заинтересоване пољопривредне произвођаче. 

Партнер у овом важном 
послу локалној самоупра-
ви поново је Директна 
банка и споразум је пољо-
привредницима обезбе-
дио да дођу до средстава 
по најповољнијим услови-
ма. Уговор су потписали 
Радивој Дебељачки, пред-
седник општине Србобран, 
Светлана Лукић, директор-
ка Развојног центра Нови 
Сад Директне банке, и 
Ђуро Радовић, менаџер за 
послове са агро кредити-
ма. „Директна банка је у 
настојању да подржи даљи 
развој аграра и омогући 
додатне олакшице у по-
словању пољопривред-
них газдинстава, и ове 

године са општином Ср-
бобран потписала уговор 
који омогућава одобра-
вање и исплату субвен-
ционисаних динарских 
пољопривредних кредита 
за обртна средства газдин-
ствима у активном стату-
су, са пребивалиштем и 
производњом на подручју 
општине Србобран. Реч је 
о пољопривредним креди-
тима са субвенцијом у до-
маћој валути који су тре-
нутно ценовно најповољ-
нији кредити на тржишту, 
јер се кориснику одобра-
вају без камате и без нак-
наде за обраду захтева, у 
максималном износу до 
500.000 динара и са роком 

отплате до 12 месеци. Ови 
кредити су прилагођени 
потребама пољопривред-
ника, и средства намење-
на за финансирање това, 
сточне хране, ветерине, 
куповине репроматерија-
ла за сетву, гориво и слич-
но, могу се враћати у ме-
сечним, тромесечним и 
шестомесечним ануитети-
ма, у зависности од врсте 
делатности газдинства“, 
појаснио је Радовић. Пред-
седник општине Србобран 
позвао је пољопривредни-
ке да се пријаве за ове кре-
дите,  истичући да пољо-
привреда као најзначај-
нија привредна грана у Ср-
бобрану заслужује да се у 
њу додатно улаже. „Имамо 
добар пословни однос са 
Директном банком, задо-
вољни смо како су реали-
зовани претходни угово-
ри и зато настављамо са-
радњу и у овој години. Ср-
бобран сноси све банков-
не трошкове, нема кама-
те, нити трошкова обраде, 
чак ни захтевне папиро-
логије. Пољопривредни-
ци на овај начин добијају 
тражени новац и дужни су 

да у року од годину дана 
исту суму врате, с тим што 
су ограничени на макси-
малан износ од 500.000 

динара. На овај начин не 
само да олакшавамо рад 
нашим пољопривредни-
цима, већ и подстичемо 
улагања у пољопривре-
ду. Примера ради, ми смо 
за износ од милион дина-
ра, колико смо издвојили 
у овој години кроз инве-
стиције у пољопривреду, 
омогућили 17 милиона ди-

нара улагања кроз разли-
чите програме. То је јако 
добра ствар јер смо са јед-
ним милионом обезбеди-

ли 17 пута више улагања. 
У једној од претходних го-
дина имали смо ситуацију 
да је са тих милион дина-
ра улагања чак 40 пољо-
привредних произвођача 
добило ову врсту кредита, 
а кроз разговор са њима 
дало се закључити да су за-
иста били задовољни“, ре-
као је Дебељачки.

Све што је потребно да пољопривредници ураде је 
да се јаве у Канцеларију за локални економски развој 

- (КЛЕР), уз услов да испуњавају оне основне технич-
ке услове о регистрацији. Све остало раде запослени 
у КЛЕР-у. Програм ће бити на располагању док се не 
потроше средства предвиђена буџетом, најкасније 
до краја године. „Ово је трећа година за редом да ДБ 
покреће програм субвенционисаних пољопривредних 
кредита. Након заиста одличних резултата које смо 
имали до сада, очекујемо да ће и ове године највећи 
број пољопривредника поклонити поверење управо 
нама. Клијентима нудимо низ погодности, а једна 
од значајних свакако јесте једноставна процедура 
подношења захтева, као и рок одобрења кредита 
од само неколико дана по достављању потребне до-
кументације“, рекла је Светлана Лукић, директор-
ка Развојног центра Директне банке у Новом Саду.

Једноставно до кредита
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Победа над вирусом 
COVID 19 још увек није 
озваничена и за колективни 
имунитет потребно је на-
ставити са процесом вак-
цинације. У  ту сврху Дом 
здравља „Др Ђорђе Бастић“ 
и Друштво за борбу против 
шећерне болести „Плави 
круг“, одредили су нове тер-
мине у којима ће сви грађа-
ни имати прилику да приме 
једну од две понуђене вак-
цине - Sinopharm или Pfizer, 
по сопственом избору, или 
да се ревакцинишу по по-
зиву у утврђеним термини-
ма. И државни званичници 
упућују апел за даљом вак-
цинацијом, како се стање са 
епидемијом корона вируса 
не би погоршало и како би 
смо стигли до колективног 
имунитета.Апел грађани-
ма општине Србобран упу-
тио је и др Илија Газепов, 
члан ОВ.
„Не смемо сада стати и 

опуштати се. После више 
од годину дана многих 
стриктних мера разумљи-
во је да имамо потребе за 
дружењем и окупљањем, 

али ако желимо да ове 
уредбе остану на снази и 
да додатно буду либерали-

зоване, морамо се вакци-
нисати и ревакцинисати 
у што већем броју“.

Нема опуштања - апел младима
Дом здравља “Др Ђорђе Бастић“ и „Плави круг“
апелују за наставком вакцинације

Грађани Србобрана обе-
лежили су Видовдан. У 
порти Цркве Богојављања 
Господњег положени су 
венци на споменик бор-
цима палим у ратовима од 
1991. до 1999. године, док 
је претходно служен помен 
свим страдалим јунацима 
од Косовског боја 1389. до 
последњих битака, вође-
них за слободу народа и 

част Србије. Венце на спо-
меник положили су пред-
ставници Удружења ратних 
војних инвалида општине 
Србобран, Удружења “Хра-
бри борци” и локалне само-
управе.
“Надам се да ће и наше 

младе генерације наста-
вити у будућности да на 
овакав, или сличан начин, 
обележавају Видовдан. Ве-

лико хвала нашем брат-
ском Удружењу ‘Храбри 
борци’, и наравно општи-
ни Србобран, јер без њихо-
ве помоћи ми не бисмо оп-
стајали, поготово у време 
епидемије.

Једна новина коју имамо 
јесте банер са сликама свих 
погинулих бораца наше 
општине, настао по угле-
ду на зид сећања који смо 
отворили у нашој канцела-
рији, и од сад ћемо свако 
обележавања страдања 
наших људи обележавати 
носећи тај банер”, рекао је 
Горан Мијонић, председник 
УРВИ. Ово је, иначе, шеста 
година како се у Србобрану 
обележава Видовдан.
“Могу само да поже-

лим нашем народу, да се 
никад не понови ’91. годи-
на, кад су се огњишта мо-
рала напуштати, и кад је 
наша војска морала да их 
брани, а да се данас својих 

ближњих сећамо јер су жи-
воте дали бранећи свој дом 
и своју земљу.

Надам се да ће српски 
народ дочекати да бар 

једна генерација свој зе-
маљски живот проведе, 
а да нико од њих не буде 
убрајан међу мучени-
ке који су у рату страда-
ли бранећи своје ближње. 
Данас смо у својим моћи-

ма, земаљскима и слабаш-
нима, кроз молитву Богу 
замолили да не пролазимо 
кроз искушења која су про-
лазили наши страдали су-

народници. Да избегнемо 
све замке које се пред нас 
постављају од стране оних 
који ван наше земље вешто 
покушавају да нам нанесу 
зло”, рекао је у порти цркве 
отац Јован Кезан.

У Србобрану обележен Видовдан
Служен помен јунацима Косовског боја и свих каснијих бојева

Штаб за ванредне ситуације
општине Србобран

Опрез и одговорност 
и даље на снази

На предлог Штаба за ван-
редне ситуације општи-
не Србобран, Радивој Де-
бељачки, председник 
општине, донео је одлуку 
о укидању ванредне ситуа-
ције на територији општине.
“Након анализе свих 

чињеница и бројки веза-
них за епидемиолошку си-
туацију, донели смо одлу-
ку о укидању ванредне 
ситуације на територији 
општине Србобран. До-
бра вест која охрабрује је 
да од 23. маја у Србобра-
ну, Турији и Надаљу није 
забележен ниједан случај 
COVID 19. Узимајући то 
и друге параметре у об-
зир, стекли су се услови за 
укидање ванредне ситу-
ације, али то не значи да 
и даље не треба да будемо 
опрезни и одговорни. Вак-
цинација у нашој општи-
ни дала је добре резулта-
те, првом дозом до 5. јула 
вакцинисано је 4.575 осо-
ба, а обе вакцине примило 

је 4.409 наших суграђана, 
што је укупно 8.984 вакци-
не. Након свега, јасно је да 
је вакцинација једини си-
гурни пут до коначне побе-
де против вируса и потреб-
но је наставити са овом 
акцијом. Грађанима су и 
даље на располагању вак-
цине више прооизвођача, 
вакцинација се може из-
вршити свакодневно и без 
пријављивања и чекања, 
и зато позивам грађане 
да се укључе у њу, зашти-
те своје здравље и здравље 
својих најмилијих, те тако 
дају допринос колективној 
победи над пошасти која 
нам прети више од годи-
ну дана“, истакао је пово-
дом укидања ванредне си-
туације Радивој Дебељачки, 
председник општине Ср-
бобран. Штаб за ванредне 
ситуације у општини Ср-
бобран донео одлуку о уки-
дању ванредне ситуације и 
попуштању и донео нове  
мере 17. јуна.

Пад броја оболелих од вируса COVID 19 и добра епи-
демиолошка ситуација у Србобрану, Војводини и 
Србији, те све већи број вакцинисаних и ревакци-
нисаних грађана, смањио је интересовање за ак-
цију вакцинације и у општини Србобран. Ипак, про-
цес се не прекида и сви они који желе да приме вак-
цину против корона вируса, имају прилику да и на-
редних дана то учине у просторијама Друштва за 
борбу против шећерне болести „Плави круг“, у ули-
ци Соње Маринковић 18а. Вакцинација се врши од 
уторка до петка од 08.00 до 09.00 часова, а на рас-
полагању су вакцине Sinopharm и Pfizer, саопштено 
је из Дома здравља „Др Ђорђе Бастић“.

Морамо се вакцинисати
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Ђорђе Вујаковић, успешни кик боксер

Осим што је репрезента-
тивац Србије, млади Вуја-
ковић је и освајач сребрне 
медаље на недавно одржа-
ном Европском кик бокс 
купу у Хрватској. Прије-
му у згради СО Србобран, 
присуствовали су и Јови-

ца Андрић, члан Општин-
ског већа задужен за спорт, 
Милош Јовановић, дирек-
тор ЈКП „Градитељ“, као и 
Немања Пантелић, тренер 
Кик бокс клуба „Топ тим“.

Председник општине и са-
радници су овом прили-
ком честитали младом Ср-
бобранцу за сјајан успех,а-
ли показали још једном 
спремност локалне само-
управе да снажно подржи 
развој успешних спорти-

ста.Чињеница је да је пред 
младим спортистом карије-
ра,али у свему томе је при-
сутна и локална самоупра-
ва, која иначе пружа вели-
ку подршку развоју спор-

та у овој среди-
ни. “Ђорђе зна 
да има подрш-
ку општине 
Србобран, као 
што је имају 
други спорти-
сти и клубови 
у нашој локал-
ној заједници. 
Имамо разлога 
да се поносимо 
бројем спорти-
ста и клубова, 
а у последње време попу-
ларност стиче и кик бокс, 
иако припада групи ин-
дивидуалних спортова за 
које има мање интересо-
вања него за колективне. 
Кик бокс је постао олим-
пијски спорт и можда јед-
нога дана будемо имали и 
олимпијца из нашег града. 
Зато је ово прави трену-
так да пружимо снажну 
подршку овом спорту, да 

додатно мотивишемо на-
шег младог суграђанина 
да и он, евентуално, по-
стане олимпијац“, рекао 
је Дебељачки. Желимо му 
сву срећу у будућности и 
много добрих резултата и 
успеха у каријери, додао је 
Дебељачки и младом Ђорђу 
уручио пригодан поклон. 

„Овим пријемом већ је 
учињено за мене. Јавност 
до сада није знала за моје 

резултате и већ ова посета 
донела је да се за њих шире 
сазна, што ми веома значи. 
Хвала општини Србобран 
што је спремна да пружи 
подршку мом спортском 
развоју“, рекао је Вујако-
вић и захвалио тренерима 
Жарку Радовићу и Немањи 
Вујаковићу на свакоднев-
ној подршци и стрпљењу у 
раду на тренинзима.

На понос Србобрану
• За Ђорђа Вујаковића младог кик боксера и репрезентатив-
ца Србије, Радивој Дебељачки, председник општине, уприли-
чио је пријем у општини.

Све више акција Савета за безбедност саобраћаја општине Србобран

У сва три места, у Ср-
бобрану, Турији и Надаљу, 
прво су дељена светла за 
бицикла, а затим и реф-
лектујући прслуци, све у 
циљу остваривања боље 
уочљивости на путевима 
ових учесника у саобраћају. 
Подељено је више стотина 
комплета светала и прслу-
ка. „Циљ нам је био да по-
делом светала унапредимо 
уочљивост и безбедност 
бициклиста на путевима, 

јер статистика показује да 
је највећи фактор ризи-
ка при незгодама у који-
ма учествују бициклисти, 
управо њихова слаба уо-
чљивост од стране возача 
моторних возила.

Подељено је више од 120 
комплета светала, а сред-
ства за њихову набавку 
обезбедила је локална са-
моуправа. Претходне го-
дине планове Савета за 
безбедност општине Ср-

бобран осује-
тила је пан-
демија ко-
ронавируса, 
али већ ове 
године на-
стављамо са 
успоставље-
ном тради-
ц и јом р е -
довних ак-
ција са свим 

учесницима у саобраћају 
и пројектима који имају за 
циљ већу сигурност на пу-
тевима”, рекла је Милица 
Зарић, председница Саве-
та за безбедност саобраћаја 
општине Србобран.

У другој у фокусу су били 
возачи мопеда и мотоцика-
ла. „Ово је већ друга ак-
ција Савета за безбедност 
саобраћаја само у две не-
деље. Циљна група су мо-
педисти и мотоциклисти 

као посебна категорија 
учесника у саобраћају.У ту 
сврху је локална самоупра-
ва, односно Савет за без-
бедност саобраћаја, обе-
збедио одређена средства 
за куповину сигурносних 
рефлектујућих прслука 
које смо делили суграђа-

нима, са идејом да укаже-
мо на важност видљиво-
сти и уочљивости ових во-
зача, чиме се унапређује 
безбедност саобраћаја. 
Ово није изолована ак-

ција, са сличним ће се на-
ставити и у будућности, а 
наредног пута ћемо фокус 
усмерити на трактористе, 
а након тога и на возаче 
путничких и теретних во-
зила. Полицијска стани-
ца Србобран увек ће бити 
подршка овим акцијама 

Савета за безбедност са-
обраћаја”, рекао је Јовица 
Цветковић, нови начел-
ник Полицијске станице 
Србобран.

Светла за бициклисте, светлећи прслуци за мотоциклисте
• Током јуна Савет за безбедност саобраћаја општине Србобран, уз подршку Полицијске станице Србобран, орга-
низовао је две акције у којима су фокус овог тела прво били бициклсити, а затим и возачи мопеда и мотоцикала. 

Савет за безбедност саобраћаја општине Србобран 
позвао је све бициклисте, возаче мопеда и мотоци-
кала и све друге учеснике у саобраћају да поштују са-
обраћајна ограничења и уредбе, обрате пуну пажњу 
на личну безбедност током вожње и користе за-
штитну опрему, јер се само тако може унапреди-
ти безбедност целокупног саобраћаја и свих учес-
ника и њему.

Будите опрезни!
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Обележен светски Дан добровољних давалаца крви

Светски дан добровољних 
давалаца крви 14. јун Црве-
ни крст Србобрана обеле-
жио је уз подршку општи-
не.  Празник ових хуманих 
људи био је прилика да се 
појединим даваоцима крви 
уруче јубиларне захвалнице 
и признања.

Захвалнице са беџом до-
били су даваоци који су до 
сада крв дали 5, 10 и 20 пута, 
a признања онима, који иза 
себе имају 35, 50, 75 и 100 
давања крви.

Подизање свести грађана о 
важности добровољног да-
вања крви, о начинима на 
које се оно остварује, као и 
укупној улози трансфузи-
ологије у здравственом си-
стему једног друштва, до-
датни су циљеви којима се 
тежи свакога 14. јуна. „Ху-
маност која краси добро-

вољне даваоце крви чини 
такве људе другачијим, 
издваја их јер они праве 
разлику, а наша локална 
заједница је једна од рет-
ких која има велики број 

хуманих људи и хуманост 
је дошла до изражаја не-
давно када нам је навише 
требала“,казао је Дебељач-
ки, додајући да је Црвени 
крст једна од организација 
са којом локална самоупра-
ва има одличну сарадњу. Го-
ран Радовановић, секретар 
Црвеног крста, најавио је 
за наредни период одржа-
вање више едукација и пре-
давања како би се редови 
добровољних давалаца ома-
совили и подмладили.

Он је нагаласио да пово-
дом овог датума показују да 
цене несебичност и хума-
ност ових људи, тиме што 
је организовано дружење и 
исказана захвалност.
„Имамо даваоца који је 

дошао до свог стотог да-
вања, такви људи су нај-
бољи пример младим ге-
нерацијама, и свим оним 
људима који се још нису 
одважили да се укључе у 
наше хумане акције», ре-
као је Радовановић.

Посебно је захвалио ло-
калној самоуправи, ЈКП 
«Градитељ», основним и 
средњој школи,  Удружењу 
«Кобасицијада», на дугого-
дишњој успешној сарадњи 
и подршци свим активно-
стима организације. 

Племенитост и хуманост
красе даваоце крви Пакете чине шампони и 

разне врсте сапуна, а по-
дељени су из залиха и због 
високих температура које 
изискују чешће туширање 
и већу потрошњу хигијен-
ских средстава. “Не желимо 
да наши корисници услу-
га због своје економске си-
туације мање воде рачуна 
о личној хигијени, сваки 
човек заслужује бар неки 
минимум пристојног жи-
вота и мислим да је дуж-
ност Црвеног крста да 
томе максимално доприне-
се“, рекао је Горан Радова-
новић, секретар ЦК. Иначе, 
са истеком јуна престала је 
да ради и Народна кухиња. 
Следи тромесечна пауза, а 
затим општина и Црвени 
крст настављају са овом 
врстом подршке економ-
ски најугроженијим грађа-
нима. До ове године пауза 
између два циклуса рада 
била је дужа, али је ове го-

дине по први пут одлуче-
но да Народна кухиња ради 
све до краја прве полови-
не године.Црвени крст  у 
сарадњи са Месном зајед-
ницом Србобран, органи-
зоваће поделу БТИ таблета 
за уништавање ларви ко-
мараца. Третирање је већ 
обављено из ваздуха и са 
земље, остаје да грађани са-
мостално обаве сузбијање и 
у својим двориштима, влаж-
ним подрумима, септичким 
јамама, запушеним олуци-
ма и другим мањим воде-
ним површинама. У петак, 
2. јула, на три места, на пија-
ци, испред зграде МЗ Ср-
бобран и испред Црвеног 
крста (Светог Саве 15), во-
лонтери ЦК делиће грађа-
нима БТИ таблете. Таблете 
се могу преузети сваког рад-
ног дана и у просторијама 
Месне заједнице, у време-
ну од 07.00 до 15.00 часова.

Бесплатни 
хигијенски пакети

За кориснике услуга Црвеног крста

• „ Наша локална заједница је једна од оних ретких која има вели-
ки број хуманих људи и хуманост је дошла до изражаја када је најви-
ше требала у периоду за нама, када смо имали бројна искушења. Ве-
лико хвала свим хуманистима, желим да сви такви људи у локалној 
самоуправи виде партнера», рекао је Радивој Дебељачки, председник 
општине.

Признање за 100 пута потврђену хуманост и по-
жртвованост примио је Радослав Дошлов, који крв 
дарива још из времена када је био војник. Награђе-
ни за пет давања: Јелена Радовић, Никола Шеато-
вић, Милана Филиповић, Александар Филиповић, 
Младен Станаћев, Адријана Костић, Беата Саба-
дош Фодор, Милан Јакић, Ненад Перић, Ненад Ива-
новић, Срђан Тробоњача, Радослав Конић.Награђени 
за 10 давања: Ана Мискин, Александра Врсајковић, 
Ласло Шерфезе, Стефан Мудрински, Марија Ћорић, 
Роберт Жигмонд, Александар Костић.Награђени за 
20 давања: Радослав Пајовић, Марко Јањичић, Ми-
лош Ђурашиновић, Љиљана Грујић, Данијел Шебек, 
Борислав Дакић.Награђени за 35 давања: Зоран Ја-
кић, Ратомир Павков, Ото Киш, Ференц Ходониц-
ки, Жељко Попић.Награђени за 50 давања: Слађа-
на Малатин, Радослав Маркозић.

Награђени хуманисти

Овогодишње дружење поводом Светског дана добро-
вољних давалаца крви било је прилика и за евоци-
рање успомена на недавно преминулог искреног ху-
манисту, дугогодишњег секретара Црвеног крста 
Золтана Бергела.

Сећање на Золтана Бергела

Летовање за 
четири девојчице

У организацији Црвеног крста 

Црвени крст  Србобран 
организовао је одлазак че-
тири девојчице из мате-
ријално угрожених поро-
дица на летовање у Бачку 
Паланку, у одмаралиште 
Црвеног крста Србије.  У 
избору деце помогао је 
Центар за социјални рад 
општине Србобран. „Пе-
тодневни одмор у одмара-
лишту у Бачкој Паланци 
биће лепа прилика за ре-
лаксацију и нова познан-
ства младих из Србобрана 
са другом децом из многих 
градова Војводине“, рекао 
је Горан Радовановић, се-

кретар Црвеног крста Ср-
бобрана. Истовремено он 
је најавио ванредну акцију 
добровољног давања крви, 
и то на Тргу слободе у Ср-
бобрану, у трансфузиомо-
билу, која је одржана 3.јула. 
Радовановић је изразио за-
довољство због чињенице 
да је кроз јавне радове На-
ционалне службе за запо-
шљавање ангажовано пет 
лица која ће у наредном пе-
риоду бита подршка актив-
ностима Црвеног крста Ср-
бобран, у пројекту «Школа 
волонтеризма». 
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A járványügyi helyzet eny-
hülésével egyre több kultu-
rális rendezvényt szerveznek 
Szenttamáson.
A Múzeumok Éjszakája ren-

dezvényt először Franciaor-
szágban tartották meg 1999-
ben, majd lassan a világ más 
országaira is átterjedt. 2019 
májusában Szerbiában 50 
település múzeuma csatla-
kozott a kezdeményezéshez, 
amelyet tavaly a járványügyi 

helyzet miatt elhalasztottak, 
idén pedig egy hónappal ké-
sőbb, júniúsban kerül rá sor. 
A polgárok általában 17 és éj-
fél után 1 óra között tekinthe-
tik meg a különböző progra-
mokat, amelyek közös mottó-
ja: „A művészi kifejezés sza-
badsága”. A szenttamási Gion 
Nándor Emlékházban júni-
us 19-én tartották a Múzeu-
mok Éjszakája rendezvényt. A 
kisváros egyetlen múzeumá-

ban a program 
19 órakor kez-
dődött, amikor 
Német Dezső és 
Horváth Futó  
Hargita, az em-
lékház munka-
társai  feleleve-
nítették a ház 
történetét, Gion 
Nándor életé-
nek egy-egy 
fontosabb ál-
lomását, és szó 
volt a szentta-
mási születésű 
író műveiről is. 

Az érdeklődők ezt követően 
megtekintették az emlékház-
ban lévő gyűjteményt, mely-
nek kisebb része hagyatéki 
anyag (a Gion-család könyv-
tára, használati tárgyak, fény-
képek, levelek, dokumentu-
mok), a többi tudatos gyűjtő- 
és kutatómunka eredménye 
(az író műveit tartalmazó kö-
tetek, folyóiratok, fordítások, 
kiadatlan kéziratok, rajzok, 
a művei alapján forgatott fil-

mek, dokumentumfilmek az 
életéről és munkásságáról).  A 
Múzeumok Éjszakája az em-

lékház udvarában a késő esti 
órákig folytatódott.

Gion Nándor életével, műveivel, munkásságával ismerkedhettek az 
érdeklődők a Múzeumok éjszakája rendezvényen

Az első szentáldozás az első 
találkozás az Oltáriszentség-
ben jelen lévő Jézussal.
Az Oltáriszentség Jézus 

Krisztus valóságos teste és 
vére a kenyér és a bor színe 
alatt − tulajdonképpen ezen 
színek alatt Jézus valósággal 
jelen van közöttünk.
A 2020/2021-es tanév 3. osz-

tályos tanulói összesen 21-en 
(12 kislány és 9 kisfiú) vasár-
nap, május 30-án a 10 órakor 
kezdődő ünnepi szentmisén 
járulhattak először szentál-
dozáshoz, vagyis,  először ta-
pasztalhatták meg a Jézussal 
való találkozás különleges 

élményét. Természetesen a 
szentség felvételét egy egész 
iskolaéven át tartó felkészü-
lés előzte meg. 

Egy héttel az elsőáldozást, 
és a néhány nappal  Úrnapját 
követően ismét nagy egyhá-
zi ünnepre került sor  Szent-
tamáson.

Június első vasárnapján, a 
10 órai szentmise keretében 
a püspök atya megbízásából 
Ft. Dr. Rokay Zoltán címze-
tes prépost, a budapesti PPKE 
HTK volt dékánja imái által, 
hívőközösségünk 16 tagja 
kapja meg a Szentlélek aján-
dékát. 

A bérmálás által 
ugyanis a hívő el-
nyeri a Szentlélek 
ajándékainak tel-
jességét.
A bérmálás szent-

ségére a fiatalokat 
Zsúnyi Tibor plé-
bános és Süge Zsolt 
hitoktató készítet-
te fel. „Isten az, 
aki minket veletek 
együtt megerősít és 
fölken Krisztusban. 
Pecsétjével megje-
lölt minket és fog-
lalóul szívünkbe 
árasztotta a Lelket.”

Egyházi hírek

Csantavér, Szabadka és Topolya után június 20-án a Gion 
Nándor Emlékház udvarán Szenttamáson is bemutat-
ták Bíró Tímea második, Hosszú című kötetét, amely egy 
nagymama ápolásának  történetét tárja elénk. A könyv-
bemutató ideje alatt az érdeklődők monitoron követhet-
ték Szerda Zsófia fotóit, amelyekkel illusztrálta a köny-
vet. A szerzőt Celler Kiss Tamás, a könyvbemutató mo-
derátora, a lovak szerepe mellett a társadalmi felelősség-
vállalásról, a segítő munkát végző emberek problémái-
ról és az elmúlás időszakáról kérdezte.

Bemutatták Bíró Tímea kötetét

Szent tamáson is 
meggyújtották június 
4-én az Összetartozás 
Tüzét a nemzeti össze-
tartozás napja alkal-
mából. A tűz 15 millió 
magyarért égett. A tria-
noni gyásznapon 16 óra 
30 perckor megszólal-
tak a Szent Kereszt fel-
magasztalása templom 
harangjai, 19 órától pe-
dig a szenttamásiak kö-
zös szentmisével emlé-

keztek az eseményre.A misét 
Zsúnyi Tibor atya mutatta be. 
A szentmisét követően a je-
lenlévők a templom mögöt-
ti telekre mentek, ahol idén 
második alkalommal megy-
gyújtásra került az Összetar-
tozás Tüze, melynek lángja 
és fényének összefonódása, 
ha jelképesen is, de kifejez-
te összetartozásunkat. Az 
alkalmi verseket követően a 
jelenlévők közösen elszaval-
ták a Szózatot, majd 20 óra 

21 perckor meggyújtották a 
tüzet, míg égett felcsendült a 
Himnusz is. A Nemzeti Ösz-
szetartozás Napjának alkal-
mából Magyar Levente azt 
üzente, hogy minket ma-
gyarokat megtanított a tör-
ténelem úgy emlékezni a múl-
tunkra, hogy közben minden 
erőnket a jövő építésére for-
dítjuk. Ezt a jövőt viszont a 
múlt szívünkbe vésődött em-
lékei és tapasztalatai szerint 
alakítjuk.

 Szenttamáson  másodszor gyújtották meg az Összetartozás tüzét
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Србобран један од победника у игри „Узми рачун и победи“

Грађани одлучили да се 
гради игралиште за децу

Меморандум је у те-
мељен на основу дугого-
дишњег партнерства из-
међу НИС-а и локалних 
самоуправа широм Србије, 
у којим се спроводи НИС-
ов програм друштвене одго-
ворности “Заједници зајед-
но”. Ове године, споразуми 
су фокусирани на подрш-
ку еколошким пројектима 
који ће бити реализова-
ни у 12 градова и општи-
на у Србији у којима ком-
панија спроводи највећи 
део својих пословних ак-
тивности. У име општине 
Србобран споразум је по-
тписао Радивој Дебељач-
ки, председник општине. 
Средства ће бити усмерена 
на унапређење заштите жи-
вотне средине кроз увођење 
система соларног напајања 
и осветљења, замену котло-
ва, уређење јавних градских 
паркова и парковских по-
вршина, садњу аутохтоних 

врсти биљака, постављање 
иновативних еколошких 
парковских елемената, со-
ларно осветљење парка, 
постављање рециклажних 
канти и контејнера. На све-
чаности у Палати “Србија” 
Меморандум су потписа-
ли Кирил Тјурдењев, гене-
рални директор компаније 
НИС, Зорана Михајловић, 
потпредседница Владе Ср-
бије и министарка енер-
гетике и рударства, као и 
Ирена Вујовић, министарка 
заштите животне средине. 
Овим уједно почиње и ово-
годишњи конкурс “Заједни-
ци заједно”. О избору проје-
ката одлучиваће Комисија 
састављена од представника 
компаније НИС, локалних 
самоуправа, Министарства 
заштите животне средине и 
Министарства рударства и 
енергетике. Резултати кон-
курса биће објављени до 15. 
септембра 2021. године.

НИС улаже новац
у заштиту животне 
средине

Уз 60 аутомобила и 12 ста-
нова за најсрећније учесни-
ке, у претходном циклусу 
наградне игре “Узми рачун 
и победи” девет најактив-
нијих општина и градова 
освојило је по 20.000 евра 
за локална улагања по из-
бору грађана. Једна од ових 
општина била је и општина 
Србобран, чији су грађани 
имали прилику да одлуче на 
који начин утрошити овај 

новац. Одлука Србобранаца 
је да уложе новац у пројекат 

“Изградња дечијег терена”, 
који је у online гласању до-
био 879 гласова. 

Становници Србобрана, 
уз још неке градове, по-
слали су највише рачуна и 
слипова у наградној игри. 
Циљ такмичења градова и 
општина, које су организо-
вали Влада Србије и Ми-
нистарство државне упра-

ве и локалне самоуправе 
у сарадњи са НАЛЕД-ом, 
био је да на практичан на-
чин покаже директну везу 
између борбе против сиве 
економије и унапређења 
квалитета живота у локал-
ној заједници.

С обзиром да је узимање 
рачуна и безготовин-
ско плаћање један од нај-
бољих начина да се грађа-
ни укључе у сузбијање сиве 
економије, Влада Србије у 
сарадњи с НАЛЕД-ом је 
одлучила да организује но-
ви, четврти циклус наград-
не игре „Узми рачун и побе-
ди“ са највећим наградним 
фондом до сада, који дости-
же готово три милиона евра. 

Општина Србобран поново у НИС -
овом пројекту „Заједници заједно“

• Нафтна индустрија Србије склопила је Ме-
морандум о сарадњи са општином Србобран 
који ће се бавити заједничком реализацијом 
еколошких пројеката.


